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Agencija za lekove garantuje: Vakcine su bezbedne, poštujemo stroge kriterijume 

Sve isporuke vakcina se kontrolišu i građani mogu da imaju puno poverenje u njihovu bezbednost i 

efikasnost rekao je za RTS Pavle Zelić iz Agencije za lekove i medicinska sredstva Srbije. 

Poslednjeg dana satre godine, stigla je dozvola Agencije za lekove i za "sputnjik" a dan pre stiglo je i 

2.400 doza te vakcine u Srbiju, a narednih dana otpočinje vakcinacija i tom vakcinom. 

"Mi moramo da unesemo jednu dozu nade, odobrili smo do sada dve vakcine Fajzerovu i "sputnjik". 

Svaka isporuka se kontroliše u što kraćem roku ali poštujući naše stroge kriterijume kako bi naši građani 

imali bezbedne vakcine", rekao je za RTS Pavle Zelić iz ALIMS. 

Uskoro će u koordinaciji sa Ministartvom zdravlja početi i vakcinacija ruskom vakcinom, a građani mogu 

da imaju puno poverenje jer na proceni bezbednosti vakcina rade stručni ljudi. 

"Spremni smo i za procene drugih vakcina čim one pošalju dokumentaciju. Do sada nijedan korak nije 

preskočen, nema ništa sporno sa ovim vakcinama", rekao je Zelić. 

Agencija za lekove i medicinska sredstva prati smernice SZO i EU koje omogućavaju i drugim 

regulatornim telima da uz procenu ALIMS-a imaju i njihove preporuke. 

Prve vakcine korisnici domova za stare primili su još 24. decembr i od tada se prati da lije kod nekoga 

bilo neželjenih efekata. 

"Samo je jedna evidentirana u periodu od 24 sata od prijema vakcine i nema nikakvog razloga za 

zabrinutost. Imamo razloga da budemo vedri kada je reč o nastavku imunizacije. Kada je reč o vakcinama 



 
 

samo je tehnologija proizvodnje nova kod Frajzerove vakcine ali sve vakcine imaju kvalitet bezbednosti i 

efikasnosti tako da je svaka od njih dobra", zaključio je za RTS Pavle Zelić iz Agencije za lekove i 

medicinska sredstva. 

 

 

Heroji kruševačke crvene zone, neprekidna borba za svakog pacijenta 

Kapaciteti kruševačke Opšte bolnice u kojoj se zbrinjavaju kovid pacijenti iz celog Rasinskog okruga sa 

srednje teškom i teškom kliničkom slikom u ovom trećem talasu epidemije, skoro svakodnevno su 

maksimalno popunjeni. U takozvanoj crvenoj zoni sa obolelima su pravi heroji – doktori, sestre, tehničari 

i drugo nemedicinsko osoblje. 

Najpre infektivno odeljenje, a zatim kako se broj obolelih povećavao urologija i na kraju hirurgija 

pretvoreni su u crvenu zonu. Brigu o pacijentima preuzeli su skoro svi zaposleni. 

Najiskusniji, ne po godinama i stažu već vremenu provedenom u crvenoj zoni je internista Nemanja 

Životić, subspecijalista pulmologije. 

"U startu su svi bili uplašeni, niko nije ni znao kako sve ovo funkcioniše. Ja sam sticajem okolnosti radio 

sa tim teškim bolesnicima i nekako sam izgoreo u svemu tome", kaže dr Nemanja Životić , subspecijalista 

pulmologije. 

U borbu sa kovidom, i trku sa vremenom za svakog pacijenta bez mnogo razmišljanja uključili su se i oni 

sa manje iskustva. 



 
 

"Zaista neverovatno koliko požrtvovanje satima da rade u skafanderima, da trče po spratovima.Oni su u 

svakom smislu nadmašili neka moja očekivanja, svima sam zahvalan, svi su odradili neverovatan posao", 

kaže dr Životić.  

Doktorka Milijana Jakovoljević kaže da je u početku bilo teško, a da je sada stvar navike, rutina. "Bilo je 

puno mlađih ljudi. To je nešto što nam je teže za rad i nešto što nas mnogo više pogodi na kraju", priča 

doktorka Jokovljević. 

"Nemamo vremena da se naspavamo, dosta se radi. Nažalost dosta poznanika, kolega gubimo. Inače 

ovaj virus stvarno postoji", kaže dr Nikola Milojević.  

Dejan Bojić, medicinski tehničar, preležao je kovid u aprilu i ističe da se zahvaljujući  doktorima oporavio.  

Kovid 19 obeležio je 2020. u celom svetu. Mnogi će želeti da je što pre zaborave. 

"Moramo da se i dalje radujemo životu, da se smejemo, družimo. Nema razloga da izgubimo ljudskost 

zbog toga što postoji nekakva bolest. Znači kolko možemo borićemo se sa tim, ali moramo da nastavimo 

normalno da živimo", kaže dr Nemanja Životić. 

U Novu godinu zdravstveni radnici ušli su sa nadom će uskoro crvena zona biti prošlost, a zelena 

budućnost. 

 

 

Danica Grujičić za RTS: Moramo da oporavimo "Torlak", važan je za zemlju kao vojska i policija 

Direktorka Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije, profesorka Danica Grujičić, kaže za RTS da je veoma 

dobra stvar da imamo vakcine protiv koronavirusa više proizvođača, pa da svako može da izabere koju 



 
 

hoće da primi. Ističe da bi bilo najlepše kada bismo dobili partnerski odnos sa Rusijom da "Torlak" 

proizvodi vakcinu po njihovoj licenci. Otkriva i koju bi vakcinu primila. 

Doktorka Danica Grujičić je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, istakla da se nada da su se poštovale 

mere tokom novogodišnjih praznika. 

Paketići za decu na KiM i u Republici Srpskoj 

Fondacija "Zajedno za mlade – prof. dr Danica Grujičić" i ove godine uoči Božića pomaže ljudima na 

Kosovu i u Republici Srpskoj. 

"To će biti paketići za decu i kada vidite tu radost kada oni dobiju paketić onda vam ništa nije teško", 

kaže Grujičićeva. 

Istakla je da se svi mogu pridružiti akciji i pomoći slanjem poruke na 4334 u Srbiji i 1432 u Republici 

Srpskoj. 

"Paketići stižu za Božić i Srpsku novu godinu. Akcija traje do kraja januara. Ono što je najlepše sve su 

osmislili mladi, ja sam samo neka seniorska podrška", poručuje Grujičićeva. 

"Bila sam dežurna u Urgentnom centru u ova poslednja tri dana i bio je haos od četiri popodne 31. 

decembra do dva ujutru 1. januara. Posle toga su se smirili. Bili su uglavnom traumatizovani pacijenti", 

rekla je Grujičićeva. 

Ipak, ističe da je većina shvatila važnost poštovanja mera. 

"Mislim da je ljudima dosta više zatvaranja i smatraju da ako izdrže još par meseci, ja sam duboko 

ubeđena da će od marta to definitivno biti bolje još ako krene masovna imunizacija to će biti sjajno. 

Shvatila je većina sada da je bolje da se sačeka još dva meseca i da onda živimo normalno kao što smo 

živeli, a svako od nas želi da se druži, mi smo socijalna bića", dodaje doktorka. 

Na pitanje da li je epidemija počela da se smiruje, doktorka kaže da misli da jeste, a da pogotovu nadu 

daju vakcine. 

"Ono što želim da pohvalim – Srbija je omogućila nabavku više vrsta vakcina. Upravo zbog svih priča koja 

vakcina valja, onaj ko veruje u tu vakcinu neka je primi. Mislim da je jako dobra stvar da imamo vakcine 

više proizvođača, pa neka svako izabere koju hoće", navela je Grujičićeva. 

Smatra da nije pametno da ljudi koji su preležali koronavirus i imaju antitela sada primaju vakcinu. 

"Mi koji smo preležali i imamo IGG, ja spadam u njih, treba da sačekamo da onda kada izgubimo ta 

antitela onda ih dobijemo u vidu vakcine, a sada treba da dobiju one kritične grupe stanovništva", ističe 

doktorka. 

"Primarno da naš 'Torlak' proizvodi vakcinu" 

Naglasila je da je vakcinacija najvažnija kako bi se sprečilo dalje širenje virusa. 



 
 

"Najlepše bi bilo kada bismo dobili partnerski odnos sa Rusima da naš 'Torlak' proizvodi i to je za mene 

apsolutno primarno", rekla je Grujičićeva. 

Na pitanje koju bi vakcinu pre primila rusku ili 'Torlakovu', Grujičićeva kaže uvek radije 'Torlakovu' jer je 

naša, ali da je licenca ruska. 

"Bitno je da proizvode naši ljudi, da oni stoje iza onoga što su proizveli, jer to daje sigurnost narodu da 

ako si ti proizeo vakcinu i daješ meni da je vakcina bezbedna", rekla je doktorka. 

Ističe da moramo oporaviti 'Torlak', kao i da je to jedna od najvažnijih stvari u narednim godinama. 

"To je jednako važno kao vojska, policija, možda čak i važnije za zdravlje na naše dece – da znate da 

dajete sigurnu vakcinu. I ne samo ovu vakcinu, 'Torlak' treba da proizvodi sve. 'Torlak' to može, ima 

kapacitet i samo mu treba pružiti šansu i uložiti u njega", naglasila je Grujičićeva. 

Ukazala je da ćemo i pored vakcinacije morati da nosimo maske i držimo masku još neko vreme, 

posebno u bolnicama i u situacijama kada imate teške bolesnike svi se moraju prodržavati mera higijene. 

"Ono što je dobro pokazala ova epidemije je da moramo da se kupamo, da peremo kosu, da peremo 

ruke često, da vodimo računa o ličnoj higijeni. Ono što bi bilo dobro da svaki građanin ove države ima 

uslove da to svaki dan sprovodi", dodala je doktorka. 

"Uslovi za lečenje onkoloških pacijenata pripadaju ranom 20. veku" 

Istakla je važnost izgradnje Onkologije 2, jer sadašnji uslovi za lečenje onkoloških pacijenata, kako kaže, 

pripadaju ranom 20. veku. 

"Ono što me raduje je podrška Ministarstva koju imamo. Mi smo već predali zahtev za promenu 

urbanističkog plana. Instutut za onkologiju i radiologiju s obzirom na to da je nekada bio deo Kliničkog 

centra ne može da se zida na nekoj livadi, on mora da bude uz Klinički centar Srbiji gde se uradi najveći 

broj onkoloških operacija", rekla je Grujičićeva. 

Ističe da se moraju nabaviti najskuplje i najnovije mašine. 

"Mi smo siromašna zemlja i ne možemo dozvoloti da nabavljamo staru tehnologiju za koju za dve godine 

neće biti delova. Mi uvek moramo nabavljati najmodernije mašine", zaključuje Grujičićeva. 

 

 

 

 



 
 

 

 

NEMA OPUŠTANJA! Manji rast broja zaraženih, ali i dalje smo ispod 2.000: Najnoviji korona presek 

U poslednja 24 sata u Srbiji je na korona virus testirano je 7.573 osoba, od kojih je 1.966 pozitivno, dok 

je nažalost 37 osoba preminulo. 

Poslednjim podacima Ministarstva zdravlja i Instituta "Batut", na respiratorima u bolnicama širom Srbije 

nalazi 265 pacijenata. 

Podsetimo, juče je od 7.276 testirane osobe, njih 1.907 je bilo pozitivno, dok je 38 osoba preminulo. 

Prema jučerašnjem preseku, na respiratorima u bolnicama širom Srbije nalazilo se 276 pacijenata. 

Dosadašnji korona rekordi su: najviše pozitivnih u jednom danu - 7.999, najviše ljudi na respiratorima - 

353, najviše testiranih - 22.837 i najviše preminuih - 69. 

Epidemiolog i član Kriznog štaba dr Predrag Kon izjavio je da je za kolektivni imunitet potrebno da se 

vakciniše najmanje 1,5 miliona stanovnika u Srbiji. On je na Fejsbuku naveo da će Srbija obezbediti sve 

što je potrebno za masovnu imunizaciju: dobrovoljnost, najviši mogući stepen provere bezbednosti i 

efikasnosti vakcine, izbor različitih vakcina, određeni su prioriteti... 

- Masovna imunizacija, najmanje 1,5 miliona stanovnika obezbeđuje kolektivni imunitet od verovatnih 

60%, što je dovoljno da se spreče epidemijski talasi kakve smo imali. Za potpuno suzbijanje ovog virusa 

potreban je kolektivni imunitet koji je preko 80%. Ako očekujemo potpuno potiskivanje virusa potrebno 

je da se vakcinišu svi koji žele… do tri miliona stanovnikaVeliki broj (do 40%) imunitet je stekao nakon 



 
 

kontakta sa virusom, bilo tako što je preležao kovid-19 ili imao asimptomatsku infekciju. Rezultat 

masovne imunizacije će zavisiti od odziva stanovništva, ali i naše sposobnosti da od toga ne pravimo 

temu za podele, već temu o ličnoj zaštiti, ali i solidarnosti. Izlazak iz ove zdravstvene krize se jasno vidi, 

brzina izlaska zavisi od nas - napisao epidemiolog na Fejsbuku. 

 

 

Đerlek: U ponedeljak će biti doneta odluka kada će i od kojih gradova početi vakcinacija "Sputnjik" 

vakcinom 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je da će u ponedeljak, 4. januara, na 

sastanku sa ministrom zdravlja Zlatiborom Lončarom biti doneta odluka kada će i od kojih gradova 

početi vakcinacija "sputnjik" vakcinom. 

Đerlek je rekao da će prvo biti vakcinisani zdravstveni radnici u odeljenjima intenzivne nege, a posle toga 

i ostali zdravstveni radnici. 

- Podelili smo zdravstveni sistem u sedam grupa, i prvo će to biti zdravstveni radnici u jedinicama 

intenzivne nege, slede ambulante u domovima zdravlja i prijemno-trijažni centri, kovid bolnice, 

laboratorije u kojima se dijagnostikuje kovid -19, zatim jedinice intenizvne nege u non kovid delovima, 

hirurška odeljenja i zaposleni u domovima zdravlja - rekao je Đerlek za Tanjug. 

Očekuje 4. ili 5. januara još 20.000 doza Fajzerove vakcine, ukupno 78.000 u januaru. 

- U januaru očekujemo i velike količine "sputnjik" vakcine i kineske "Sinofarm" vakcine u drugoj polovini 

meseca - rekao je Đerlek. 



 
 

Na pitanje da li bi Srbija mogla da bude partner "Bionteka" za proizvodnju RNK vakcina, s obzirom da je 

šef tog farmaceutskog koncerna rekao da oni pokušavaju da pridobiju nove partnere koji bi za njih 

proizvodili, Đerlek je kazao da je cela situacija sa korona virusom pokazala koliko je Torlak bitan. 

- Država će sigurno u narednim mesecima i godinama ulagati u Torlak. Cilj nam je da ga osposobimo i da 

uložimo sredstva, da li će to biti samo naša sredstva ili kroz neki konzorcijum sa inostranom firmom, 

svejedno, ali bilo bi izuzetno značajno da Srbija ima svoju instituciju koja će proizvoditi vakcine - rekao je 

Đerlek. 

 

 

U Areni 320 kovid pacijenata, manje prijema poslednjih dana 

BEOGRAD - U privremenoj kovid bolnici ''Štark arena'' smešteno je 320 obolelih od kovida-19, u vojnoj 

bolnici VMC ''Karaburma'' više od 100 kovid pacijenata, a načelnik Vojno-medicinske akademije, 

pukovnik prof dr Miroslav Vukosavljević, ističe da se poslednjih dana smanjuje broj prijema u tim 

bolnicama. 

Vukosavljević je rekao da je u poslednja 24 sata u Areni bilo 12 prijema. 

''Malo je laknulo kolegama u Areni. Dugo se brojka nije spuštala između 450 i 500 zbrinutih pacijenata. 

Malo je više otpusta u odnosu na prijeme u vojnim kovid bolnicama'', rekao je Vukosavljević za TV Pink. 

On je naveo da je u VMA, koja zbrinjava nekovid pacijente, od početka marta obavljeno više od 200.000 

pregleda i urađeno više od 12.000 operativnih zahvata. 

Dodao je da je 2.080 pacijenata lečeno u Klinici za urgentnu medicinu, kao i da je bilo 680 hitnih 

intervencija kada je pacijentima stavljen stent. 



 
 

''Od početka epidemije vodili smo bitku na više frontova. Trebalo je da ostanemo zdravi zarad naših 

pacijenata i ne dozvolimo da korona uđe nekontrolisano u VMA, koja je pod posebnim rizikom za širenje 

zbog centralne klimatizacije'', rekao je Vukosavljević. 

Podsetio je da je medicinsko osoblje VMA bilo angažovano početkom marta na graničnom prelazu 

Batrovci, da je nakon toga VMC pretvoren u kovid bolnicu i da je dograđen deo bolnice za prijem oko 50 

pacijenata. 

''Kada prođe epidemija to će biti deo VMA i vojnog zdravstva, naš plan da to bude sekundarna opšta 

bolnica koja će rasteretiti VMA i koja će moći da pomogne u punom obimu ako bude i drugih 

epidemija'',naveo je Vukosavljević. 

Naglasio je da Hitna pomoć VMA prima sve hitne pacijente i da je od početka epidemije bilo više od 

78.000 pregleda u prijemno-trijažnom odeljenju. 

Vukosavljević je naveo da se pregledi na poliklinici VMA redovno zakazuju i da se lakeri trude da izađu u 

susret svim pacijentima. 

''Gledamo da rasporedimo pacijente da nema gužve poštujući sve epidemijske mere zaštite'', naveo je 

Vukosavljević. 

 

 

Jasno se vidi izlaz iz zdravstvene krize, brzina zavisi od nas 

Član Kriznog štaba za suzbijanje epidemije koronavirusa Predrag Kon ocenio je danas da se sa nabavkom 

vakcina, „jasno vidi” izlaz iz trenutne zdravstvene krize ali i dodao da brzina tog procesa „zavisi od nas”. 

Kon je u objavi na Fejsbuk profilu najavio da će država obezbediti „sve što je potrebno za masovnu 

imunizaciju”, poput dobrovoljnosti, najvišeg mogućeg stepena provere bezbednosti i efikasnosti vakcine, 

izbora različitih vakcina, do toga da su određene prioritetne grupe za vakcinaciju. Dodao je da 



 
 

imunizacija najmanje 1,5 miliona stanovnika obezbeđuje kolektivni imunitet od verovatnih 60 odsto, što 

je po njegovim rečima, „dovoljno da se spreče epidemijski talasi kakve smo imali”, prenosi Beta. 

„Za potpuno suzbijanje ovog virusa potreban je kolektivni imunitet koji je preko 80 odsto. Ako 

očekujemo potpuno potiskivanje virusa potrebno je da se vakcinišu svi koji žele, do tri miliona 

stanovnika”, naveo je epidemiolog. 

Ocenio je da je oko 40 odsto stanovnika Srbije već steklo imunitet nakon kontakta sa virusom, bilo tako 

što su preležali kovid-19 ili su imali asimptomatsku infekciju. 

„Rezultat masovne imunizacije će zavisiti od odziva stanovništva, ali i naše sposobnosti da od toga ne 

pravimo temu za podele, već temu o ličnoj zaštiti, ali i solidarnosti”, naveo je Kon. 


